
Grémium Didaktikonu 

úterý 1. 4. 2025 od 13:00 do 14:30, v Malé zasedací síni Karolina 

zúčastnili se (bez funkcí a titulů): T. Vokáč (Hyb4City RUK), J. Bičovský (FF UK, člen Grémia), 

R. Trávníček (OVV RUK), H. Láznička (Didaktikon, Hyb4City RUK), E. Pospíšilová (členka Grémia, 

Kampus Hybernská), M. Čapková (členka Grémia, MHMP), M. Vlach (předseda Grémia, UK), T. 

Martínková Bártlová (Didaktikon, Hyb4City RUK) 

1. Verifikace per-rollam hlasování o 3 bodech: 

a.  Souhlas se zahájením vhodného a koncepčně rozmyšleného pilotního provozu 

zpoplatnění vybraných vzdělávacích akcí v Didaktikonu od 1. 3. 2025, a to za podmínky, že 

všechny prostředky takto vybrané budou využity zpět na činnost Didaktikonu, a to výhradně 

na pokrytí nákladů na lektorné. 

b.  V návaznosti na bod a) Grémium souhlasí, aby UK pilotní provoz výběru vstupného 

řešilo fakturačně UK a v případě z.ú. se jednalo formou platby v hotovosti a kartou. 

 c.  V návaznosti na body a) a b) žádá Grémiu, aby nejpozději do 15. června 2025 byla 

odpovídajícími pracovníky z.ú. a UK předložena stručná zpráva o pilotním provozu 

zpoplatnění (viz bod a)) za období březen-květen 2025. 

Usnesení: 

Grémium verifikuje hlasování per-rollam a schvaluje bod 1. 

 

Grémium vzalo na vědomí, že zahájení pilotního provozu zpoplatnění vybraných vzdělávacích akcí 

v Didaktikonu proběhlo až dne 24.  3. 2025, a že opoždění oproti původnímu termínu vzniklo z 

technických důvodů. 

Diskuze: V jaké formě má být vyhotovená stručná zpráva o pilotním provozu zpoplatnění. Došlo 

se k závěru, že jejím obsahem by mělo být zhodnocení posledního kvartálu; jak se zpoplatnění 

projevilo na návštěvnosti; jak na zpoplatnění reagují školy; do května pevná data na červen 2025 

pouze výhled/odhad. 

2. Závěry vyplývající z bodu 1. + zhodnocení prvotní dosavadní zkušenosti s procesem 

výběru „vstupného“. 

Diskuze: Dne 24. 3. 2025 byl zahájen pilotní provoz výběru vstupného – v hotovosti, platba 

kartou a platba přes fakturu, zatím (po 14 dnech provozu) školy zatím upřednostňují platbu 

v hotovosti (za 14 dní se vybralo 12 tis. a byla vydána jedna faktura). Vybírání vstupného bylo 

zahájeno, během již existujících rezervací – bylo obvoláno 53 škol, z toho zrušilo rezervaci 9 škol 

= 17 %, důvody se různí (např. již mají alokovaný rozpočet na jiné aktivity, tedy od září by se 

teoreticky mohli znovu zapojit; některé školy chodily pravidelně a v tom objemu nemají 

dostatečné finance; socioekonomické důvody). V průběhu vznikly další nové rezervace od dalších 

škol. Poklesla návštěvnost z 1699 studentů v únoru 2025 na 934 studentů v březnu 2025.  



Návrh na vymyšlení dalších možností financování od města/kraje pro školy, které si aktivity 

v Didaktikonu nemůžou dovolit. T. Martínková Bártlová zjišťovala stav u ostatních science center 

a není úplně jednoduché vyselektovat ze třídy studenty, kteří nemají dostatečné socioekonomické 

zázemí. Některé programy v Didaktikonu budou stále zdarma – ty, které jsou vázané na grantové 

dotace. Návrh na zavedení akce 4+1 návštěva zdarma na danou školu (formou fyzické kartičky 

s názvem subjektu/jménem učitele – dle zvážení školy, zda se váže na konkrétního učitele, nebo 

školu), tento návrh může být součástí vyhodnocení, zda je v tuto chvíli vůbec relevantní. 

Usnesení: 

Grémium souhlasí, že veškeré vybrané finance (z faktur, plateb kartou a v hotovosti) půjdou (po 

zdanění, pokud je k platbě příslušné) zpět do Didaktikonu, a to konkrétně na lektorné (IČO, SOD, 

DPP). Grémium si bere za úkol, že v červnu proběhne debata na téma alokace financí vybraných od 

škol společně s vedoucím Hyb4City T. Vokáčem a ředitelku z. ú. E. Pospíšilovu a bude projednán klíč 

k jejich rozdělení. 

T. Martínková Bártlová předloží do 15. 5. 2025 update ohledně plateb a návštěvnosti za duben. 

3. Rozpočet 2024 a 2025 a z toho vyplývající návazné kroky. 

Souhrn rozpočtu za rok 2024 sestaven T. Martínkovou Bártlovou v kooperaci s T. Vokáčem, byl 

konzultován a připomínkován E. Pospíšilovou. Zhodnocení roku 2024 a čerpání rozpočtu v roce 

2024, dělení prostředků: 74 % UK, 12 % externí prostředky, 14 % Kampus Hybernská (nižší účast 

z důvodu financování celé rekonstrukce prostoru). 

Z důvodu nutné spoluúčasti nešlo v loňském roce žádat o další dotace/externí financování, 

protože by již nebyly finance v rámci interního rozpočtu peníze na kofinanc (např. TA ČR – 

spoluúčast 25 %). Provoz Didaktikonu je v tuto chvíli nepřetržitě 12 hodin od 8:00 do 20:00 ve 

všední dny, při současných úvazcích je problematické tento rozsah pokrýt. 

Usnesení: 

Grémium bere rozpočet Didaktikonu za rok 2024 na vědomí. 

Výhled rozpočtu na rok 2025 

Navýšení rozpočtu (oproti roku) je dáno: nový úvazek od Kampusu Hybernská, zapojení do 

projektu TA ČR a OP JAK, chybí ovšem finance na rozvoj expozic. T. Vokáč konstatoval, že tento 

rozpočet před jednáním Grémia neviděl a neprojednal s kolegyní T. Martínkovou-Bártlovou a 

žádá jeho revizi a přepracování tak, aby byl jasný poměr mezi příjmy a náklady včetně jasné 

definice úvazků zejména z hlediska grantů typu OP JAK. S tím Grémium souhlasilo, v debatě se 

řešil nejasný předpoklad nákladů, bylo zhodnoceno, že je třeba rozpočet přepracovat a předložit 

v obdobném duchu jako rozpočet 2024 (z tabulky není ani zřejmý růst nákladů, nutně související 

s nárůstem návštěvnosti). 

Usnesení: 

Grémium bere na vědomí, že je třeba upravit výhled rozpočtu na rok 2025 a zaslat Grémiu 

prostřednictvím mailu, a to ideálně do cca 14 dnů. 

 



 

4. Projednání Závěrečné zprávy Didaktikonu za rok 2024. 

Usnesení: 

Grémium bere se souhlasem na vědomí Závěrečnou zprávu Didaktikonu za rok 2024, která bude 

součástí Závěrečné zprávy Kampusu Hybernská. 

 

5. Debata nad programovou a obsahovou náplní Didaktikonu. 

Po debatě vznikl návrh usnesení s mandátem pro T. Martínkovou Bártlovou, aby mohla plně 

rozhodovat o užívání prostoru vzdělávacího centra – shoda v rámci Grémia. Na akce, které 

programově přímo nesouvisí s náplní vzdělávacího centra (cílová skupina ZŠ, SŠ), přestává být 

v tuto chvíli prostor v souvislosti s rostoucí návštěvností škol v Didaktikonu. 

Usnesení: 

Obsahová a programová náplň vzdělávacího centru Didaktikon je v kompetenci manažerky 

Didaktikonu v souladu s principy Didaktikonu, v případě nejasností je hlavním doporučujícím 

arbitrem Grémium Didaktikonu. 

6. Úvazky v Didaktikonu. 

Po odchodu kolegyně M. Masnicové se nedaří najít adekvátní náhradu, proto bylo rozhodnuto o 

dočasné změně úvazku ve výši 1,0 FTE na dobu určitou, kdy bude částečně zajištěno praxí a 

činností 2 studentů s možností odměny skrze stipendia či jiných adekvátním smluvním vztahem 

(např. DPČ), pro transparentnost byla zmíněna informace, že jeden ze studentů je ve fakultním 

akademickém senátu FSV UK, a to do doby, než bude sehnána/vybrána adekvátní náhrada 

(červen/září 2025, zpět úvazek 1,0 FTE). 

Usnesení: 

Informace byly vzaty na vědomí. 

7. Různé. 

Nebyly předneseny žádné témata do bodu různé. 

 

Zápis schválen Grémiem Didaktikonu per-rollam. 


